
 
01.03.2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut; 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange læger med speciale i hjertesygdomme har vi her i landet? 

2. Hvor mange mennesker med hjertesygdomme bliver behandlet her i landet samt i 

Danmark om året? 

3. Hvor mange mennesker havde hjertesygdom som diagnose i 2020 og 2021? 

4. Hvor mange mennesker med hjertesygdomme samt folk der får hjertestop, dør der om 

året? 

5. Hvor lang er den gennemsnitlige ventetid for patienter der skal modtage behandling 

her i landet samt i Danmark? 

6. Da antallet af personer som har hjertesygdom som diagnose syntes at være stigende, 

har sundhedsvæsenet planer om at få undersøgt sygdommens udbredelse i hele landet? 

7. Hvilke planer har sundhedsvæsenet for at få løftet kvaliteten af behandlingen af 

hjertesygdomme her i landet? 

8. Har sundhedsvæsenet planer om en landsdækkende undersøgelse? 

(Medlem af Inatsisartut Mette Arqe-Hammeken, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

I de senere år hører vi oftere og oftere at folk får hjertesygdom som diagnose samt folk der får akut 

hjertestop med døden til følge. Det sætter tanker i gang om hvorvidt antallet af disse er for stor i 

forhold til befolkningens størrelse.    


